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                            P R O T O K Ó Ł    Nr  XXIV/16 

              z Sesji Sejmiku Województwa Podlaskiego 

                            z dnia 25 kwietnia 2016 r. 

 

 

 Obradom przewodniczył Przewodniczący Sejmiku – Pan Jarosław 

Zygmunt Dworzański. 

 W chwili rozpoczęcia obrad odnotowano obecność 23 Radnych. 

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Punkt 1 – Otwarcie sesji. 

 Przewodniczący Sejmiku – Pan Jarosław Dworzański powitał 

wszystkich zebranych i otworzył obrady XXIV Sesji Sejmiku Woj. 

Podlaskiego. 

 

Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad. 

 Do proponowanego porządku obrad wprowadzono punkt 13 d w 

brzmieniu: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem 

jest województwo podlaskie oraz warunków i zasad korzystania z tych 

przystanków – głosowanie jawne, 21 głosów za, 0 przeciw, 0 

wstrzymujących się. 

 Następnie, również w głosowaniu jawnym, przy 23 głosach za, 

braku przeciwnych i wstrzymujących się Radni przyjęli całość porządku 

obrad. 

 

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z XXIII Sesji Sejmiku. 

 Radni nie zgłaszali uwag do powyższego protokołu i w głosowaniu 

jawnym, przy 22 głosach za, braku przeciwnych i wstrzymujących się 

przyjęli go. 
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Punkt 4 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru 

delegatów do Zgromadzenia Ogólnego Związku Województw RP. 

 Pan Jarosław Dworzański – Przewodniczący Sejmiku przedstawił 

Radnym projekt uchwały, a także zgłosił, w imieniu Klubów PO i PSL 

kandydatury : 

   Pana Bogdana Dyjuka 

   Pana Prof. Mariana Szamatowicza. 

 Pan Bogusław Dębski zgłosił – w imieniu Klubu PiS kandydaturę 

   Pana Henryka Łukaszewicza. 

 

 Następnie Pan Wojciech Zadykowicz – radca prawny UMWP 

wyjaśnił zasady głosowania obowiązujące w tym przypadku. 

 Kandydaci otrzymali, w głosowaniach jawnych, następującą ilość 

głosów: 

- Pan Bogdan Dyjuk – 16 głosów za, 0 przeciw, 3 wstrzymujące się 

- Pan Henryk Łukaszewicz – 8 głosów za, 2 przeciwne, 2 wstrzymujące 

się 

- Pan Prof. Marian Szamatowicz – 15 głosów za, 0 przeciw, 4 

wstrzymujące się. 

 

 Sejmik wybrał Pana Bogdana Dyjuka oraz Pana Prof. Mariana 

Szamatowicza jako delegatów do Zgromadzenia Ogólnego Związku 

Województw RP, podejmując jednocześnie 

                            U C H W A Ł Ę     Nr  XXIV/209/16. 

 

Punkt 5 – Wybór Wiceprzewodniczącego Sejmiku Woj. Podlaskiego. 

 Na początku tej części obrad Radni wyłonili Komisję Skrutacyjną w 

składzie: 

- Pan Mikołaj Janowski 

- Pan Adam Niebrzydowski 

- Pani Daria Sapińska 
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(głosowanie jawne, 23 głosy za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się). 

 Następnie Pan Bogusław Dębski zgłosił kandydaturę 

    Pana Marka Olbrysia 

na Wiceprzewodniczącego Sejmiku Woj. Podlaskiego. W związku z 

brakiem innych kandydatur , Przewodniczący Sejmiku zamknął listę 

kandydatów. 

 Pani Daria Sapińska – Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej 

przedstawiła Radnym zasady głosowania tajnego, a następnie 

przystąpiono do przeprowadzenia głosowania. 

 Po przeprowadzeniu głosowania oraz obliczeniu wyników, Pani 

Daria Sapińska odczytała Protokół Komisji Skrutacyjnej, zgodnie z 

którym Pan Marek Olbryś otrzymał 22 głosy za, 1 przeciwny i 1 

wstrzymujący się. 

 Tak więc Sejmik wybrał Pana Marka Olbrysia na 

Wiceprzewodniczącego , podejmując jednocześnie 

                            U C H W A Ł Ę    Nr  XXIV/210/16. 

(Karty do głosowania tajnego oraz Protokół Komisji Skrutacyjnej 

stanowią załącznik do oryginału Protokołu Nr XXIV/16 z Sesji Sejmiku). 

 

Punkt 6 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w 

budżecie województwa podlaskiego na 2016 r. 

 Projekt uchwały przedstawił Pan Henryk Gryko – Skarbnik 

Województwa. 

 Następnie głos zabrał Pan Bogusław Dębski, który w swojej 

wypowiedzi zwrócił uwagę na następujące zagadnienia: 

- Budowa lotniska regionalnego: Co dzieje się w tej sprawie? 

- Budowa dodatkowych miejsc parkingowych przy Operze i Filharmonii 

Podlaskiej (tu Pan B. Dębski wskazał na konieczność powrotu i 

renegocjacji  pierwotnej umowy z miastem Białystok), 

- Przebudowa parkingu i renowacja budynku przy ul. Kilińskiego 16. Co 

przewiduje się tam po dokonaniu renowacji? 

- Przeznaczenie kwoty 100 tys. zł na trwałość projektu trasy rowerowe. 

Na co konkretnie przeznaczane są w/w środki? 
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- Regionalna sieć szerokopasmowa województwa podlaskiego. Czy 

udało się wyłonić operatora? 

- Przeznaczenie kwoty 800 tys. zł na inwestycje w kulturze. Na co 

konkretnie zostaną przeznaczone te środki? Dlaczego w chwili obecnej 

Zarząd decyduje się na tak mocny rozwój, wsparcie bazy kulturalnej, nie 

mając jednocześnie pewności, czy będzie ona wykonana? Znacznie 

poważniejszymi zadaniami w chwili obecnej są: budowa dróg 

wojewódzkich, czy modernizacja bazy w opiece zdrowotnej. 

 Pan Henryk Gryko, odnosząc się do powyższej wypowiedzi, 

poinformował, iż budowa lotniska – przy braku dofinansowania z 

zewnątrz – jest niemożliwa, w sprawie parkingów przy Operze trwają 

negocjacje z miastem, a kwota 100 tys. zł przeznaczona jest na 

zachowanie trwałości obiektu trasy rowerowe. 

 Pan Bogusław Dębski zwrócił się z prośbą o potraktowanie jego 

wypowiedzi jako interpelację oraz o udzielenie konkretnych i rzeczowych 

wyjaśnień.  

 Pan Maciej Żywno – Wicemarszałek Województwa dodał, iż kwota 

przeznaczona na kulturę jest o wiele mniejsza niż na inne cele i ma 

służyć głównie na uzupełnienie wkładów własnych jednostek kultury. 

 Pan Jacek Piorunek zaapelował do Zarządu Województwa o 

wsparcie Woj. Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w prowadzonych 

inwestycjach (głównie powstrzymanie degradacji Jeziora Rajgrodzkiego). 

 

 Po dyskusji, Radni, w głosowaniu jawnym, przy 20 głosach za, 0 

przeciw i 4 wstrzymujących się podjęli 

 

                           U C H W A Ł Ę    Nr  XXIV/211/16. 

 

Punkt 7 – Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu województwa podlaskiego na 2016 r. 

 Projekt uchwały przedstawił Pan Henryk Gryko. 

Radni nie zgłaszali uwag do powyższego projektu i w głosowaniu 

jawnym, przy 22 głosach za, braku przeciwnych i wstrzymujących się 

podjęli 



5 
 

                               U C H W A Ł Ę   Nr  XXIV/212/16. 

 

Punkt 8 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad 

udzielania stypendiów uczniom i studentom za wyniki i osiągnięcia 

w nauce. 

 Projekt uchwały przedstawił Pan Bogdan Dyjuk. 

 Pan Jacek Piorunek zauważył, iż warto przeanalizować, czy w 

obecnej perspektywie finansowej nie dałoby się znaleźć na te cele 

środków w RPO, tak, aby odciążyć budżet województwa.  

 Radni, w głosowaniu jawnym, przy 17 głosach za, 0 przeciw i 1 

wstrzymującym się podjęli 

                             U C H W A Ł Ę    Nr  XXIV/213/16. 

 

Punkt 9 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Wieloletniego 

Programu Rozwoju Bazy Sportowej Woj. Podlaskiego. 

 Projekt uchwały przedstawił Pan Bogdan Dyjuk. 

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 

przy 20 głosach za, braku przeciwnych i wstrzymujących się podjęli 

                           U C H W A Ł Ę   Nr  XXIV/214/16. 

 

Punkt 10 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

Programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie w województwie 

podlaskim na lata 2016-2021. 

 Radni nie zgłaszali uwag do powyższego projektu i w głosowaniu 

jawnym, przy 19 głosach za, braku przeciwnych i wstrzymujących się 

podjęli 

                          U C H W A Ł Ę    Nr  XXIV/215/16. 

 

Punkt 11 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania 

statutu Regionalnej Ośrodka Polityki Społecznej w Białymstoku. 
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 Radni, w głosowaniu jawnym, przy 20 głosach za, braku 

przeciwnych i wstrzymujących się podjęli 

                            U C H W A Ł Ę    Nr  XXIV/216/16. 

 

Punkt 12 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie umowy najmu, części powierzchni dachowej 

budynku, znajdującego się na nieruchomości położonej w 

Białymstoku przy ul. Poleskiej 89. 

 Projekt uchwały przedstawiła Pani Anna Sysuła. 

 Radni, w głosowaniu jawnym, przy 21 głosach za, braku 

przeciwnych i wstrzymujących się podjęli 

 

                          U C H W A Ł Ę    Nr  XXIV/217/16. 

 

Punkt 13 – Rozpatrzenie sprawozdania z realizacji uchwały Sejmiku 

w sprawie określenia zasad gospodarowania nieruchomościami, w 

tym zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości oraz 

ich wydzierżawiania lub wynajmowania. 

 Radni zapoznali się z powyższym sprawozdaniem i nie wnosili do 

niego uwag. 

 

Punkt 13 a – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego na zakup 

sprzętu ratowniczo-gaśniczego dla jednostek OSP. 

 Projekt uchwały przedstawił Pan Leszek Lulewicz – Dyrektor 

Departamentu Infrastruktury i Transportu UMWP. 

 Radni, w głosowaniu jawnym, przy 17 głosach za, braku 

przeciwnych i wstrzymujących się podjęli 

                         U C H W A Ł Ę    Nr  XXIV/218/16. 
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Punkt 13 b – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

zaopiniowania projektów rozporządzeń Ministra Infrastruktury i 

Budownictwa dotyczących zaliczenia dróg do kategorii dróg 

krajowych i pozbawienia dróg kategorii dróg krajowych. 

 Projekt uchwały przedstawił Pan Leszek Lulewicz. 

 Pan Bogusław Dębski podkreślił, iż infrastruktura drogowa jest 

dziedziną, która niewątpliwie potrzebuje inwestycji. Wyraził jednak 

wątpliwość, czy jest to dobry moment na tego typu działania. Należałoby 

bowiem wystąpić z wnioskiem o wyremontowanie , a dopiero później 

przekazywanie dróg. 

 Pan Leszek Lulewicz wyjaśnił, iż przepisy prawne w tej kwestii są 

tak sformułowane, że nie dają samorządom jakichkolwiek możliwości 

manewru.  

 Pan Jarosław Dworzański zauważył, iż nie zwalnia to samorządu z 

obowiązku podjęcia działań w tej sprawie. 

 Pan Jerzy Leszczyński poinformował, iż Zarząd zwracał się już  w 

tej sprawie do Dyrekcji Generalnej Dróg i Autostrad i ponownie wystąpi z 

taką sugestią. 

 Radni, w głosowaniu jawnym, przy 22 głosach za, braku 

przeciwnych i wstrzymujących się podjęli 

 

                             U C H W A Ł Ę     Nr  XXIV/219/16. 

 

Punkt 13 c – Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie ustalenia przebiegu dróg wojewódzkich na terenie woj. 

Podlaskiego. 

 Projekt uchwały przedstawił Pan Leszek Lulewicz. 

Radni, w głosowaniu jawnym, przy 22 głosach za, braku przeciwnych i 

wstrzymujących się podjęli 

 

                         U C H W A Ł Ę    Nr  XXIV/220/16. 

 



8 
 

Punkt 13 d - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem jest województwo podlaskie oraz warunków i 

zasad korzystania z tych przystanków.  

 Projekt uchwały przedstawił Pan Leszek Lulewicz. 

Radni, w głosowaniu jawnym, przy 23 głosach za, 0 przeciw, 0 

wstrzymujących się podjęli 

                             U C H W A Ł Ę    Nr  XXIV/221/16. 

 

Punkt 14 – Rozpatrzenie informacji o działalności Samorządowego 

Kolegium Odwoławczego w Łomży oraz w Suwałkach. 

 Radni zapoznali się z powyższą informacją i nie wnosili do niej 

uwag. 

 

Punkt 15 – Informacja Marszałka o bieżącej pracy Zarządu 

Województwa. 

 Radni zapoznali się z powyższą informacją i nie wnosili do niej 

uwag. 

 

Punkt 16 – Rozpatrzenie informacji o kontrolach przeprowadzonych 

w UWMP i jednostkach organizacyjnych w II półroczu 2015 r. 

 Pan Bogusław Dębski zgłosił wniosek o przyśpieszenie kontroli 

Teatru Dramatycznego w Białymstoku, tak, aby odbyła się ona przed 

rozstrzygnięciem konkursu na dyrektora tej jednostki. Pan B. Dębski 

podkreślił, iż niezbędna jest tu zarówno kontrola finansowa , jak też i 

kontrola działalności. 

 Pan Maciej Żywno poinformował, iż kontrakt dyrektora Teatru 

wygasa w sierpniu. Stąd też nie ma potrzeby przyśpieszania kontroli, 

albowiem wszelkie czynności mogą zostać dokonane w sezonie 

wakacyjnym.  

 Pan Włodzimierz Pietroczuk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

poinformował, że Komisja zapoznała się z powyższą informacją i nie 
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wnosi do niej uwag. Natomiast wniosek Pana Bogusława Dębskiego 

Komisja skierowała do Zarządu Województwa. 

 

Punkt 17 – Odpowiedzi na interpelacja i zapytania zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

 Pan Krzysztof Krasiński przypomniał zgłoszoną przez siebie 

interpelację dotyczącą stanu drogi Sokółka – Dąbrowa Białostocka i 

podkreślił, że nie uzyskał informacji, czy na tej drodze przeprowadzono 

naprawy bieżące – zimowe, czy też remonty cząstkowe. Ponadto zwrócił 

się z prośbą o informację, czy na tej drodze przewiduje się jakieś prace i 

jakie to będą prace. 

 Pan Leszek Lulewicz wyjaśnił, iż droga ta będzie na pewno 

podlegała remontom bieżącym. 

 

Punkt 18 – Interpelacje i zapytania Radnych. 

 

 W tej części obrad głos zabrali: 

  Pan Bogusław Dębski zwrócił się z prośbą o konkretne 

odpowiedzi dotyczące następujących zagadnień: 

- Budowa lotniska regionalnego: Co dzieje się w tej sprawie? 

- Budowa dodatkowych miejsc parkingowych przy Operze i Filharmonii 

Podlaskiej (tu Pan B. Dębski wskazał na konieczność powrotu i 

renegocjacji  pierwotnej umowy z miastem Białystok), 

- Przebudowa parkingu i renowacja budynku przy ul. Kilińskiego 16. Co 

przewiduje się tam po dokonaniu renowacji? 

- Przeznaczenie kwoty 100 tys. zł na trwałość projektu trasy rowerowe. 

Na co konkretnie przeznaczane są w/w środki? 

- Regionalna sieć szerokopasmowa województwa podlaskiego. Czy 

udało się wyłonić operatora? 

- Przeznaczenie kwoty 800 tys. zł na inwestycje w kulturze. Na co 

konkretnie zostaną przeznaczone te środki? Dlaczego w chwili obecnej 

Zarząd decyduje się na tak mocny rozwój, wsparcie bazy kulturalnej, nie 

mając jednocześnie pewności, czy będzie ona wykonana? Znacznie 
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poważniejszymi zadaniami w chwili obecnej są: budowa dróg 

wojewódzkich, czy modernizacja bazy w opiece zdrowotnej. 

- Odbudowa budynków skansenu Muzeum Wsi. Finansowanie tego 

przez samorząd województwa jest nie do przyjęcia.  

- Studio nagrań w Operze i Filharmonii Podlaskiej. Jak wygląda 

działalność tego studia? Ile nagrań i z czyim udziałem zostało 

wykonanych? 

  Pan Bogusław Dębski nawiązał również do złożonej przez 

siebie interpelacji w dniu 21.04.br. dotyczącej działalności Teatru 

Dramatycznego w Białymstoku i dodatkowo zwrócił się z prośbą o 

odpowiedź na pytanie: Kiedy zostanie ogłoszony zapowiadany  konkurs 

na dyrektora Teatru? Zauważył przy tym, iż Teatr ten nie spełnia 

oczekiwań  (frekwencja spadła do 50 %) i są tu podstawy do wniosku, że 

był on i jest źle zarządzany. Stąd też należy wyciągnąć odpowiednie 

wnioski przy wyborze nowego dyrektora. 

Ponadto Pan B. Dębski zwrócił się z zapytaniem, czy w związku z 

obchodami Roku Shakespear`a przewidywana jest jakaś premiera w 

Teatrze Dramatycznym? 

 

  Pan Bogusław Dębski złożył również interpelację w formie 

pisemnej. Dotyczy ona nieprawidłowości w funkcjonowaniu składowiska 

odpadów w Olchówce. (Pełny tekst interpelacji stanowi załącznik do 

oryginału niniejszego protokołu).  

  Pan Jarosław Dworzański zauważył, iż w sprawie wyboru 

dyrektora Teatru samorząd ma ograniczone pole działania, albowiem nie 

posiada większości w komisji konkursowej. Przypomniał również, że  

obecna  Pani Dyrektor została wybrana głównie głosami pracowników 

Teatru.  

 

  Pan Jacek Piorunek zwrócił się z zapytaniem: Czy istnieje 

szansa, aby wspomóc dyrektora Szpitala Wojewódzkiego w Łomży (np. 

odciążyć go od wkładów własnych do inwestycji), tak, aby można było 

podwyższyć płace pielęgniarkom tego Szpitala? Pan J. Piorunek 

podkreślił, iż jest to zapytanie – prośba wystosowana przez Związki 

Zawodowe. 
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  Pan Bogdan Dyjuk podkreślił, iż przepisy dotyczące 

przeznaczania środków na rzecz jednostek nie umożliwiają 

przeznaczania ich na podwyżki, a jedynie na inwestycje.  

 

  Pan Łukasz Siekierko zapytał czy obecny Zarząd jest 

zainteresowany kontynuacją projektu budowy hali widowiskowo-

sportowej w Białymstoku i czy podejmuje jakieś działania w tej kwestii? 

  Pan Włodzimierz Szypcio przypomniał o przyjętym przez 

Sejmik stanowisku w sprawie Pana Radnego Mikołaja Janowskiego i 

zapytał, czy jest jakaś odpowiedź w tej sprawie. 

  Pan Jarosław Dworzański poinformował, że do chwili 

obecnej do Biura Sejmiku nie wpłynęła jakakolwiek odpowiedź w 

poruszonej kwestii. 

  Pan Bogdan Dyjuk przypomniał, iż w połowie września 

ubiegłego roku została podpisana umowa dotycząca budowy hali 

widowiskowo-sportowej. Województwo podlaskie było stroną tejże 

umowy, jednakże w chwili obecnej nie ma możliwości uczestniczenia w 

finansowaniu tej inwestycji, albowiem w aktualnej edycji RPO nie ma 

możliwości dofinansowania obiektów sportowych. 

 

  Pan Marek Komorowski złożył pisemną interpelację 

dotyczącą planu poruszania się służb ratunkowych na drodze 

ekspresowej S-8. (Pełny tekst interpelacji stanowi załącznik do oryginału 

niniejszego protokołu). 

 

Punkt 19 – Informacja o działalności Przewodniczących Sejmiku. 

 Radni zapoznali się z powyższą informacją i nie wnosili do niej 

uwag. 

 

Punkt 20 – Wolne wnioski, informacje. 

 Radni nie zabierali głosu w tej części obrad. 

 

Punkt 21 – Zamknięcie sesji. 
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 Przewodniczący Sejmiku – Pan Jarosław Dworzański 

poinformował, iż porządek obrad  został wyczerpany, podziękował 

wszystkim za przybycie i zamknął obrady XXIV Sesji Sejmiku 

Województwa Podlaskiego. 

Protokołowała:       Przewodniczył: 

Nella Kamińska     Jarosław Zygmnut Dworzański 

 

    

 

 

 

 

 


